
 

 

Side 1/2 

Ministeren 

 

 
Dato 

 29. september 2020 

 
J nr. 2020-3797 

 

Klima-, Energi- og 
Forsyningsministeriet 

Holmens Kanal 20 

1060 København K 

 

T:  +45 3392 2809 

E:  kefm@kefm.dk 

 

www.kefm.dk   

 

Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget  

Christiansborg  

1240 København K 

Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget har i brev af 28. august 2020 stillet mig føl-

gende spørgsmål 461 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Marie Bjerre (V). 

Spørgsmål 461 

Hvad mener ministeren om det ringe mobilsignal i Guldbæk som afdækket af TV2 

Nord den 19. august 2020: ”I Guldbæk har borgerne stadig en fastnettelefon: - Vi 

kan ikke stole på mobilsignalet” (https://www.tv2nord.dk/rebild/i-guldbaek-har-

borgerne-stadig-en-fastnettelefon-vi-kan-ikke-stole-paa-mobilsignalet)? Og vil mini-

steren gøre noget for at skabe bedre mobilsignal i Guldbæk? 

Svar 

Det er en vigtig prioritet for regeringen, at der skal være god mobildækning i hele 

landet. Det er vigtigt for vækst og udvikling, og det er vigtigt for den grønne omstil-

ling. Endvidere har de erfaringer, som vi desværre har fået under covid-19, vist, at 

teleinfrastruktur er essentiel for, at privatpersoner, arbejdspladser og myndigheder 

kan blive ved med at være en aktiv del af samfundet.  

 

Danmark ligger i toppen i EU, når det kommer til dækning med mobilt bredbånd. 

Det betyder dog ikke, at vi ikke stadig har en opgave at løfte. Der er stadig lokalom-

råder som i Guldbæk, hvor den eksisterende mobildækning er utilstrækkelig.  

 

I Danmark har vi et liberaliseret mobilmarked. Konkurrencen driver udrulningen af 

teleinfrastruktur, og branchen investerer ca. 8 mia. kr. om året. Fra politisk hold kan 

vi fx i forbindelse med vores frekvensauktioner stille krav om, at mobilselskaberne 

skal forbedre dækningen i dårligt dækkede områder rundt om i landet. 

 

Der er også stillet dækningskrav i tidligere frekvensauktioner. I den seneste auktion 

over 700- og 900 MHz-frekvensbåndene i 2019 blev der stillet krav om dækning i 

en række lokale områder rundt om i landet, herunder også i Rebild Kommune. Kra-

vet sikrer, at der i dækningsområderne skal udbydes en mobil taletjeneste samt en 

mobil bredbåndstjeneste med en downloadhastighed på minimum 30 Mbit/s og en 

uploadhastighed på minimum 3 Mbit/s i mindst 90 pct. af arealet i områderne. 

 

Man kan se de forskellige dækningsområder på de interaktive dækningskort på 

Energistyrelsens hjemmeside: 

https://ens.dk/ansvarsomraader/frekvenser/auktioner-og-udbud-frekvenser 
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Dækningskravet i 700- og 900 MHz-dækningskravet skal være opfyldt i april 2022. 

Vi gør således allerede i dag en indsats for at forbedre dækningen rundt om i lan-

det. 

 

Der vil også i den kommende auktion blive stillet dækningskrav. I Rebild Kommune 

er der stillet forslag om tre nye dækningsområder i kommunen. Energistyrelsen har 

i den forbindelse igangsat en høring af de kommuner, hvor der er foreslået dæk-

ningskrav. Kommunerne får mulighed for at komme med bemærkninger til dæk-

ningskravene samt at foreslå alternative placeringer, hvis de ønsker dette. 

 

 

Med venlig hilsen  

 

Dan Jørgensen 


